

**YOUR INSTITUTE OR COMPANY
IS INVITED TO JOIN THESE LEADERS**

**Sustaining Members of the
Arab Society for Plant Protection**

- International Center for Agricultural Research in the Dry Areas (ICARDA), Aleppo, Syria.
- Food and Agriculture Organization (FAO).
- Oriental Company, Amman, Jordan.
- Veterinary and Agricultural Product Co. Amman. Jordan.
- Taha and Qashou Company, Amman, Jordan.
- Valley of Jordan Company, Amman, Jordan.
- Cyanamid Overseas Corporation Athens, Greece.
- George Kassis Agricultural Establishment, Aleppo, Syria.
- Debbane Freres, Lebanon.
- Unifert, Lebanon.
- La Societe Lebanese d'Agriculture et de Chimie, Lebanon.
- National Council for Scientific Research (Lebanon).
- Sleiman Agricultural Company, Lattakia, Syria.
- Oriental Agricultural Establishment, Lebanon.
- Mobeed Arab Pesticide Industries Co., Jeddah, Saudi Arabia.
- Agriculture Material Co./ Mekdady, P.O. Box 431, Amman 11118, Jordan.
- Abdel Raouf Masri and Partners Co., P.O. Box 922004, Amman 11192, Jordan.
- Attanmiah Agricultural Company "Khouri & Co.", P.O. Box 11647, Damascus, Syria.

This section is designed to help ASPP members understand more about the society sustaining members. Each issue features different sustaining members and a completed list is presented above.

- **Attanmiah Agricultural Company "Khouri & Co."**, was established in 1980. It is one of the leading companies in Syria. It covers Syria through 4 branches: Hama branch to cover Middle area, Tartous branch to cover Coastal area, Aleppo branch to cover the Northern and Eastern area, and Damascus branch to cover the Southern area. In these four branches, qualified Agronomists always ready to give the farmers free technical support and advice. Attanmiah is a distributor for the following: (1) Pesticides: Aventis, Bayer, Dow Agroscience, Detia Degesh, Isagro, Nufarm, Agro-Chemie; (2) Seed Companies: Petoseed, Daehenfeldt; and (3) Fertilizer Companies: Compo, Kemira, Adonis. Head Office in Damascus, Syria, P.O. Box 11647; Tel: (00963-11) 4416227/4444253/4421563; Fax: (00963-11) 4426700/4422239; E-mail: attanmiah@net.sy
- **Cyanamid Overseas Corporation.** Cyanamid is a research-based life sciences company which discovers and develops medical and agricultural products and manufactures and markets them in more than 135 countries. Cyanamid serves Mideast agriculture by promoting a new chemistry of environment friendly products namely the IMIDAZOLINE herbicides, the Assert*, Pursuit*, Pyrele insecticides (Stalker*) ACYLUREA INSECT growth regulants along with Cyanamid worldwide established products like Cascade*, Stomp* and others. We are also active in genetically engineered cotton seeds. Cyanamid is committed to Mideast agriculture by supporting higher productivity for food security.
- **Jordan Valley Agriculture Company** provides technical services to farmers in Jordan through a highly experienced and diversified staff. The company imports high quality seeds, pesticides, fertilizers, spraying equipment and garden supplies from internationally known companies such as Roussel Uclaf and Rhone Poulence (France), Wacker (Germany) and Hektas (Turkey).
- **The Lebanese Company for Agriculture and Chemicals** was established in Beirut in 1949, its present headquarters are in Junieh with three branches in Junieh, Sidon and Beqaa. The company imports and market agricultural certified fruit tree seedlings (grafted or root stock), agricultural tools, irrigation systems, peat moss and related products, mineral fertilizers, plastic covers for green houses. The company also manufactures plastic houses under license form BN-France. The company serves as the exclusive agent for a number of American and European companies. It has also a plant for the production of organic fertilizers and another for packing of agricultural chemicals. The company conduct research on best agriculture practices for fruit-tree production and selection of best performing varieties especially pome and stone fruits in addition to research in different aspects of plant protection. The company technical staff is composed of seven agricultural engineers and four technicians working under the direction of Dr. Oscar Asly.

**مؤسستك أو شركتك مدعوة
لتكون أحد الرواد الداعمين للجمعية**

**الجهات التي تدعم
الجمعية العربية لوقاية النبات**

- المركز الدولي للبحوث الزراعية في المناطق الجافة (إيكاردا)، حلب، سورية.
- منظمة الأغذية والزراعة للأمم المتحدة (الفاو).
- الشركة الشرقية، يوسف مارتو، عمان، الأردن.
- شركة مصانع الأدوية البيطرية والزراعية (فابكو)، عمان، الأردن.
- شركة طه وقشوع، عمان، الأردن.
- شركة وادي الأردن، عمان، الأردن.
- شركة سياناميد عبر البحار، أثينا، اليونان.
- مؤسسة جورج قسيس الزراعية، حلب، سورية.
- شركة نباتة اخوان، لبنان.
- يونيفرت، لبنان.
- المؤسسة اللبنانية للزراعة والكيمياء، لبنان.
- المجلس الوطني للبحوث العلمية (لبنان)
- مؤسسة سليمان الزراعية، اللاذقية، سورية.
- المؤسسة الشرقية الزراعية، لبنان.
- شركة العربية لتصنيع المبيدات، جدة، المملكة العربية السعودية.
- شركة المواد الزراعية مقداي، ص.ب. 431، عمان 11118، الأردن.
- شركة عبد الرؤوف المصري وشركاه، ص.ب. 922004، عمان 11192، الأردن.
- شركة التسمية الزراعية "خوري وشريكه" ص.ب. 11647، دمشق، سورية..

سعد هذا الجزء من المجلة ليساعد أعضاء الجمعية العربية لوقاية النباتات في معرفة المزيد عن الجهات الداعمة للجمعية. وسنضع في كل عدد نبذة مختصرة عن بعض الجهات الداعمة، يجد القارئ في الجزء العلوي من هذه الصفحة قائمة كاملة بأسماء الجهات الداعمة.

- **شركة التسمية الزراعية "خوري وشريكه"**. تأسست شركة التسمية الزراعية "خوري وشريكه" عام 1980، وهي إحدى الشركات الرائدة في تسويق المواد الزراعية المختلفة في سورية. تغطي جميع المناطق السورية من خلال أربعة فروع هي: فرع المنطقة الوسطى في حماه، فرع المنطقة الساحلية في طرطوس، فرع المنطقة الشمالية في حلب، وفرع المنطقة الجنوبية ومقره دمشق. يتواجد في هذه الفروع مهندسون أكفاء يقومون دائما بتقديم النصائح الفنية المجانية للمزارعين في كافة مناطق القطر. شركة التسمية الزراعية تستورد وتوزع مبيدات ذات كفاءة عالية لمكافحة الآفات الزراعية على مختلف المحاصيل، فهي تستورد مبيداتها من شركات عالمية مرموقة مثل: أفيثنس، باير، باسف، داو، إريوسنس، ديتيا ديجيش، إيساغرو، نوفارم، نيشين، أغروشيمي. أما بالنسبة للبذور الخضراء تستوردها من شركات عريقة وخبيرة في تاصيل وتهجين البذور المختلفة مثل بيتوسيد وداينفيلد. كما تستورد ذات الكفاءة العالمية والمردودية الممتازة تستورد من شركات كومبو، كاميرا ومن شركة أدونيس الصناعية. عنوان الشركة: الإدارة العامة، دمشق، سورية، ص.ب. 11647؛ هاتف: 4416227/4444253/4421563 (00963-11)؛ فاكس: 4422239/4426700 (00963-11)؛ بريد الكتروني: attanmiah@net.sy
- **شركة سياناميد عبر البحار.** سياناميد شركة دولية تقوم بتتفيذ بحوث في علوم الحياة واكتشاف منتجات طبية وزراعية وتطويرها ثم إنتاجها بشكل موسع وتسويقها في 135 بلداً في العالم. تخدم هذه الشركة الزراعة في منطقة الشرق الأوسط بترويج مركبات كيميائية حديثة مقبولة بيئياً، كيمياد الأعشاب "ميديزول" ومبيدات حشرات "اسرت"، "برسويت" و "بيرول"؛ ومنظم النمو الحشري "سيلوريا". هذا بالإضافة إلى منتجات سياناميد المعروفة عالمياً مثل "كاسكاد"، "ستومب" وغيرها. وللشركة نشاط كبير في إنتاج بذور القطن باستخدام الطرق الحديثة للهندسة الوراثية. تدعم شركة سياناميد الزراعة في الشرق الأوسط بهدف الوصول إلى إنتاجية أعلى للمحاصيل لتحقيق الأمن الغذائي الذي تسعى إليه جميع بلدان المنطقة.
- **شركة وادي الأردن الزراعية** تقدم خدمات فنية للزراع في الأردن من خلال كادر فني ذو تخصصات متنوعة وخبرات عالية. وتستورد الشركة بذورا ذات نوعية عالية، ومبيدات آفات، ومخصبات، وأجهزة رش ومستلزمات الحدائق من شركات دولية معروفة مثل روسل أوكلاف ورون بولان لفرنسيان، واكر الألمانية وهكتاس التركية.
- **الشركة اللبنانية للزراعة والكيمياء** تأسست في بيروت عام 1949، ويوجد فرعها الرئيسي حالياً في حلبية ولها ثلاثة فروع في صيدا، وجونية والبقاع. تقوم الشركة باستيراد وبيع الأدوية الزراعية، بذور خضراء وأزهار، غراس أشجار مثمرة برية ومطعمة، أدوات زراعية، أدوات ري، تورب ومشقاتها، أسمدة معدنية، أعطية بلاستيكية للدينيات. كما أنها تصنع الدقيقات محلياً بترخيص من شركة BN-France. وهي الوكالة العامة لعدة شركات أميركية وأوروبية. كما تملك الشركة مصنعا للأسمدة العضوية وآخر لتعبئة الأدوية الزراعية. وللشركة نشاط في عمل تجاري على أنسب الطرق الزراعية الحديثة للأشجار المثمرة وانتخاب أصناف جديدة من التفاحيات واللوزيات. كما أنها تقوم بتجارب ودراسات في مجال وقاية النبات. للشركة جهاز فني مؤلف من سبعة مهندسين زراعيين وأربعة فنيين يعملون بإدارة الدكتور أوسكار عصلي.